
申城高等美术院校“扩容” 

4.10　东方网
　　上海的高等专业美术院校开始“扩容”。上海师范大学美术学院今天挂牌。这是继上海大学美术
学院之后本市成立的又一专业美术学院。

　　新成立的上海师范大学美术学院将突破传统的美术专业分工格局，根据当今美术人才的需求对
专业设置重新进行布局。学院将分为绘画系、设计系、美术教育系和雕塑教研室、史论教研室五大



块。为了将学院建成全国一流的专业美术教学机构，上海师大美术学院将首先在师资上下功夫。一
是在现有师资的基础上，准备引进一批高水平的美术教育人才。二是聘请国内外名家担任学院的客
座教授。首批担任上海师范大学美术学院客座教授的有：北京中央美术学院院长、知名画家潘公凯，
中国美术学院院长、画家许江，上海美术馆馆长、知名画家方增先，文化部艺术司司长、知名画家
冯远，欧洲色彩协会会长、法国巴黎高等装饰艺术学院教授伊夫·沙尔内，2000 年度法兰西艺术大
奖获得者、法籍知名油画家司徒立，奥地利知名数码艺术家林峰等。
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"Expansion" of Shanghai Higher Art College

4.10 东方网 

Shanghai's higher professional art academies began to "expand". The Academy of Fine Arts of Shanghai 

Normal University was listed today. This is another professional art academy established in this city after the 

Shanghai University Academy of Fine Arts.

The newly established Academy of Fine Arts of Shanghai Normal University will break through the traditional 

division of labor in art majors and re-arrange the majors according to the needs of today's art talents. The 

college will be divided into five parts: Painting Department, Design Department, Art Education Department, 

Sculpture Teaching and Research Section, and History Teaching and Research Section. In order to build the

academy into a first-class professional art teaching institution in the country, the Academy of Fine Arts of 

Shanghai Normal University will first work hard on its teachers. One is to prepare to introduce a group of 

high-level art education talents on the basis of existing teachers. The second is to hire famous domestic and 

foreign experts as visiting professors of the college. The first batch of visiting professors at the Academy of 

Fine Arts of Shanghai Normal University include: Pan Gongkai, president of the Central Academy of Fine 

Arts in Beijing, a well-known painter; Xu Jiang, president of the China Academy of Art, a painter; Fang 

Zengxian, director of the Shanghai Art Museum, a well-known painter; , well-known painter Feng Yuan, 

President of the European Color Association, Professor Yves Charnay of the Ecole des Arts décoratifs in 

Paris, France, winner of the 2000 French Art Prize, well-known French oil painter Sītú Lì , well-known 

Austrian digital artist Lam Fung (Lin Feng), etc.


